

Похищение человека и новое разъяснение Пленума Верховного Суда РФ

Волков Константин Александрович,
профессор Дальневосточного филиала
Российского государственного университета правосудия,
кандидат юридических наук, доцент
volkovka@mail.ru

Статья посвящена вопросам квалификации преступления, предусмотренного ст. 126 УК РФ «Похищение человека», с учетом нового Постановления Пленума Верховного Суда РФ от 24 декабря 2019 г. № 58 «О судебной практике по делам о похищении человека, незаконном лишении свободы и торговле людьми». В статье анализируются правовые позиции разъяснений Пленума Верховного Суда РФ, а также рассматриваются отдельные вопросы квалификации похищения человека.

Ключевые слова: похищение человека, преступления против личной свободы, судебная практика, Пленум Верховного Суда РФ, момент окончания преступления, отграничение от преступлений.

Kidnapping and a New Explanation of the Plenum of the Supreme Court of the Russian Federation

Volkov Konstantin A.
Professor of the Far Eastern Branch of the Russian State University of Justice
PhD (Law), Associate Professor

The article is dedicated to issues of qualification of a crime stipulated by Article 126 of the Criminal Code of the Russian Federation Kidnapping taking into account new Resolution of the Plenum of the Supreme Court of the Russian Federation No. 58 of December 24, 2019, On Judicial Practice in Cases on Kidnapping, Illegal Deprivation of Freedom and Human Trafficking. The article analyzes the legal positions of explanations of the Plenum of the Supreme Court of the Russian Federation and reviews some issues of qualification of kidnapping.

Keywords: kidnapping, crimes against personal freedom, judicial practice, Plenum of the Supreme Court, crime termination time, demarcation from crimes.